



TÜRK ATLANTİK GENÇLİK KONSEYİ  
Youth Atlantic Treaty Association – Turkey (YATA Turkey)  
[www.yataturkey.com](http://www.yataturkey.com) / [info@yataturkey.com](mailto:info@yataturkey.com)

25.01.2018

İstanbul

Dear Sir/Madam

On January 20, 2018, Turkish Armed Forces launched Operation Olive Branch, directed towards the terrorist elements in the Afrin region of Syria.

The PYD/YPG and Daesh terrorists responsible for the terror attacks which have taken place in Turkey over the last years, and claimed hundreds of civilian lives, have been trained in, and sent to Turkey from camps in Afrin. In addition, attacks directed from this area, towards our border cities, have become serious threats to Turkish citizens' right to life. With the current power vacuum in Syria, the Turkish Republic has been exercising its right to self-defense, to repel attacks directed towards itself, in accordance with Article 51 of the Charter of The United Nations.

Turkey is resolved to end the presence of the PYD/YPG terror organization, which has been verified by international observers to have established a reign of terror in the area that is reminiscent of ISIS, through execution of dissidents, displacement of ethnic minorities from their lands, forceful seizure of church properties, and the forcing of children into armed groups. Turkey is also resolved to neutralize the threat of extremist groups arriving from all over the globe to receive training in the area.

The operation shall continue until the PYD/YPG terror organization is completely neutralized from the area, and the safety of the local populace is ensured. PYD/YPG is the Syrian wing of the terror organization PKK, which has claimed thousands of lives in Turkey, over a period of more than 30 years.



TÜRK ATLANTİK GENÇLİK KONSEYİ  
Youth Atlantic Treaty Association – Turkey (YATA Turkey)  
[www.yataturkey.com](http://www.yataturkey.com) / [info@yataturkey.com](mailto:info@yataturkey.com)

The area created as a result of Operation Euphrates Shield, and administered by the Syrian Interim Government, remains as the most stable region in Syria.

With this operation, carried out in accordance to law of armed conflict, with necessary caution exercised towards the civilian presence in residential areas, the Turkish Republic aims to spread the Transatlantic values abroad, to struggle for peace and stability in the region, as well as for the future of a democratic Syria, and to fulfill its responsibilities towards NATO.

Under these circumstances, an announcement of support from the collective defensive alliance NATO and its civilian society partners, to the Turkish Republic's just cause in accordance with the Atlantic Treaty, would be quite meaningful to both the international community, and to Turkish public opinion.

**Emir Abbas Gürbüz**  
**President of YATA Turkey**



TÜRK ATLANTİK GENÇLİK KONSEYİ  
Youth Atlantic Treaty Association – Turkey (YATA Turkey)  
[www.yataturkey.com](http://www.yataturkey.com) / [info@yataturkey.com](mailto:info@yataturkey.com)

25.01.2018

İstanbul

Madame, Monsieur,

Le 20 janvier 2018, Les Forces armées turques ont lancé l'opération "Rameau d'olivier" contre les éléments terroristes dans l'enclave d'Afrin du nord de la Syrie.

Au cours de ces dernières années, les attentats terroristes qui ont lieu de la Turquie et qui ont causé la mort des centaines de civiles sont organisés par les terroristes qui ont été formés dans les camps d'entraînements d'Afrin et les attaques terroristes vers les villes frontalières constituent une grave menace pour le droit de vie des citoyens turcs. Avec le vide du pouvoir en Syrie, la République turque a exercé son droit de légitime défense, pour repousser les attaques dirigées contre elle-même, conformément à l'Article 51 de la Charte des Nations Unies.

L'objectif de la Turquie, c'est mettre fin à la présence de l'organisation terroriste PYD/YPG, qui rappelle la présence d'ISIS, dans la région, ainsi qu'à neutraliser la menace de groupes extrémistes venus du monde entier pour recevoir une formation dans la région. Les observateurs ont vérifié que le PYD/YPG était le complice d'actes tels que l'exécution de dissidents, le déplacement de minorités ethniques de leurs terres, la saisie forcée de biens de l'Eglise et l'utilisation abusive des enfants dans les conflits.

L'opération doit se poursuivre jusqu'à ce que l'organisation terroriste PYD / YPG soit complètement neutralisée de la zone et que la sécurité de la population locale soit assurée. Le PYD/YPG est la branche syrienne de l'organisation terroriste PKK qui est responsable de la perte de milliers de vies en Turquie depuis quarante ans.



TÜRK ATLANTİK GENÇLİK KONSEYİ  
Youth Atlantic Treaty Association – Turkey (YATA Turkey)  
[www.yataturkey.com](http://www.yataturkey.com) / [info@yataturkey.com](mailto:info@yataturkey.com)

La zone qui a été établie au résultat d'Opération Bouclier de l'Euphrate, et administrée par le Gouvernement syrien en exil, est la zone la plus stable de Syrie.

Cette opération, menée conformément au droit des conflits armés, avec la prudence nécessaire envers la présence civile dans les zones résidentielles, vise à diffuser les valeurs transatlantiques à l'étranger, à remplir les responsabilités de la Turquie envers l'OTAN et à lutter pour l'avenir d'une Syrie démocratique et pour établir la paix et la stabilité.

Dans ces circonstances, l'annonce d'un soutien à la cause juste de la République Turque, de l'alliance défensive collective OTAN et de ses partenaires de la société civile, serait tout à fait significative à la fois pour la communauté internationale et pour l'opinion publique turque.

**Emir Abbas Gürbüz**  
**Président de YATA Turquie**